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2/4/76

AHTEL

TO : DIRECTOR, FBI (44-38861)

FROM : SAC, CINCINNATI (157-1.893) (P) 

SUBJECT: MURKIN

Re CI airtel and IHM to Bureau, 12/2/75.
Enclosed for the Bureau are six copies of an IHM 

captioned "JJMffiS EARL RAY".

Enclosed for MempMs are two copies of the same IHM.

information furnished in the enclosed IHM was 
obtained fom records at the U.S. Court, of Appeals, Sixth 
Circuit, Cincinnati, Ohio, by SC DWIGHT H. VOGEL.

Cincinnati will 'maintain contact with the U.S.
Court of Appeals in this matter.

(^Bureau (Enc. 6)
^-Memphis (44-1987) (Enc. 2)
2-Cincinnati

DHVjcmm 
(6)

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



In Reply, Pease Re/er to 
Fife No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 
Cincinnati, Ohio 
February 4, 1976

RE: JAMES EARL RAY

February 4, 1976, Betty Tibbles, Deputy Clerk, 
Court of Apppeals, Sixth Circuit, Cincinnati, 
an employee of the Federal Bureau of Investigatonn

On
United Status 
Ohio, advised
(FBI) that the foiioonng additoonal entries were recorded on 
Dodket Number 75-1795:

1976

January- 19, 1976 Motion of Appellee to strike 
exhibits from ApppHant's 
Appendix

January 30, 1976 Opppoition to Appellee's 
motion to strike exhibits

January 30, 1976 Motion of Appellant to correct 
errors and'omissoons in 
transcript

February 2, 1976 Response to Appellant's motion 
to correct errors and omissions

This document contains neither 
e:^ nor ‘-w^ o 

the rn SnJV&r,V of 

11 and its contents 
districtcd outside

your agency;
are not to be 
your agency.

- 1*
.^OVVTIO*

1776-1978
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. The Attorney General

Director, FBI,»

1 - External Affairs Division 
(Attentio om Coll)
Mr. R* J. „ l-agher (Attention: VJ. S. Peeiman)

1 -
1 -
1 -

‘ ' 1 -

Mr.
January 22, 1976

W. R. Wannail

DEMONSTRATING BY RESEARCH ACTION 
GROUP ON ASSASSINATION

Mr
Mr

S. F. Phillips
J. T. Aldhizer

Mr. J. G. Deegan

to an inquiry WhichThis letter is to alert you to an inquiry Which 
may be made of you concerning the assassinatoon of Martin* 
Lather King, Jr. *

At 11:30 A.M, January 15, 1976, a group of 15 demon­
strators representn^ the Research Action Group on Assassination 
appeared at the New York Office of the FBI. Robert Ramie, 
spokeman for this group, was met by one of the Special Agents 
in charge of our New York Office. Rattle stated the purpose 
of the dep>nasration was to bring to the public's attentorn 
the'■'p:>isililitv that a conspiracy existed in the killing of 
Dr. i-Mrtin Luther King, Jr., and that this should be pursued. 
The deaoiatratiin lasted one hour and was peaceful.

R^tle was advised by our representative that the 
Attorney Genera! of the United States is currently reviewing 
the FBI investigaton of Dr. King's death. He was also advised 
that the New York Office did not have the compete invessL- 
gative fie concern^ this mater.

. Rmntle indirated he would communicatee with the
Attorney Graeral cinceraag this mater.

Files of Fiji Headqrarters and our New York Office 
contain no pertaneat infontation concerning the Research 
Action Group on Assassination and Rmntle:.
1 - Deputy Attorney General '

Atten^on: Michael E. Shaheen, Jr. .
Speeial Counsel for 
Intellignace C<iordinati<al

1

1 -

1 -

J. Stanley Pottinger 
Assistant Attorney General 
Civil Rights Division!
Richard L. Thornburgh 
Assistant Attorney General 
Criminal Division

1 -

1 -

100-106670 (Martin 
Luther King, Jr.) 
44-38861

JTA:adn
(14) SEE NOTE PAGE TWO

A
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Letter to the Attorney General
Re: Demoostration by Research Action 

Group on Assassination

NOTE: * .J
Above inOomatoon was provided in New York airtel J 

1/16/76 captioned "Demoontratonn by Research Action Group on •
Assassination at NYO, 1/15/76," New York SAC meeting group was 
Philip A. McCiff. • J

- 2 -
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The Attorasy 'Genra!

Director,' FR 

.MARTI# LUTNit King. JR.

1 - Mr. Callahan
1 - Mr. Adams
1 - Mr. Gallagher
1 - Mr. O’Connell
1 - Mr. Peelum

January 21, 1976

Q) - Mr. Helterhoff
1 - Mr. Moore
1 - Mr. Waanall

On January 13, 1976, Eoward Bennet, national 
Chairm of dtien Comdttm for A Dr. Matin Luther 
King. Jr. Holiday^ accompanied by WllOm Byrd Vice 
Chatman of the Coilttee. appeared at the New York office 
of the F2U

Hr. Bernitt indicated the purpose of the visit 
was to find oot what the Federal Burma of Investigation 
was doing about the llUgtltias that the killing of 
Dr. Mann Lather King, Jr. was a conspiracy. He was 
sp<elflclliy Hitamedl in what had been done to identify 
the person who changed Dr. Klug's soon reaerv^ticn fres 
the first floor to the second ficor at the Lorraine Hod, 
KemPi# Tennessee. Our investigaties results of the 
l#s^»lnlti4n of Matin, Lather king, Jr.. previously 
furMaed to the Civvl Rights Division, reflect that 
King stayed in Room 306 (second Foor) of the Lorraine 
Hoel and there la no Miclti«m of any change in the from 
reservation.

Mr. Bonnett and Mr. Byrd were advised that the 
Attorney General of the United States is currently having 
the FBI investigaton of Dr. King's death re vested and 
Mr. Betn-ett staled he wold make arrimiementa to see the 
Attorney Gezneral at some time in the future.

The above la being funaaedi for your i.a*«rmltlon
1 8 She Deputy Attorney General

1 Assistant Attorney Gems!
Civil Right:* Dlviol«*

1 - Assistant Attorney Genre 2l 
Criminal Divison

HNHbap (14)

44-38861 SEE NOTE PAGE TWO...
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AIRTEL

TO: DIRECTOR, FBI

FROM: SAC, NEW YORK

SUBJECT: CITIZEN COMMITTEE F'OR A DR. MARTIN
LUTHER KING., JR. HOLIDAY

On 1/15/76, JHOWAFD, BENNETS Chairman of ,
"Citizen Coirarttee for A Dr. Martin Luther King, Jr.
HoOiday", accompanied by^ILLIJM BYRD, Vice Chairman of 
the Coimittee, appeared at the NYO. ’

Mr. BENNETT indicated the purpose Of this visit 
was to find out what the Federal Bureau of InvestigatOon 
was doing about the aieegatoons that the kilinng of -
Dr. MARTIN LUTHER KING, JR. was a conspiracy. He was 
speeificaiyy interested in what had been done to identify *
the person who changed Dr. KING’S room reservation foor 
the first floor to the second floor at the Lorraine Motoi, 
Memrpis, Tennessee.

Mr. BENNETT and Mr. BYRD were advised that the 
Attonney General of the US is currently reviewing the FBI 
investigator of Dr. Ki:NG’s death. Mr. BENNETT stated 
he would rake arrangements to see the Attorney General 
at sore tire in the future.

I 2 - Bureau
1 - New York

MMMxrngra 
(3)
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Mr

(Attn

J T

Divisonis

ACTION:

J 
S

Mr, 
Mr 
Mr, 
Mr. 
Mr, 
Mr.

R. VaMIMtll

MARTIN LUTHER KNG. JR

Mr. J
External Affairs Div. 
(Attn: H. A. Boynton) 

12/18/75

. , Our canvass of personnel MUdM SAC Richard Long of
.he Phoenix Office, who supervised the MURKIN case at FBIHQ. 
Long.stated that early in the MURKIN investigation, prior to 
identifying Ray* the Bureau inevrevedi a number of people close 
to King, including the Los Angeles woman with whom King had had 
a close relationship, to ask them if King had confi<ed in them 
inffcMmatUn reUtiig to threats on King's Ufa, which information 
could be used for leads in determining ths identity of the assass: 
However, Long did not recul! anyone going to Ander iron as claimed 
in the article.

Enclosure 
TTw^MMulijMoaMN) 

W«

GemiU Inve.tlg.Uve Div.
E. J. McDonough) 
r. wonnai
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119 (Rev. 5-5-75)
Assoc. Dir.__ 

Dep. AD Adm 
Dep. AD Inv.

Asst. Dir.: 
Admin. _ 
Comp. Syst. _ 
Ext. Affairs _ 
Files & Com. 
Gen. In*. _ 
Ident._ ... i

5

(t

< ' By Jack Anderson
A ,; and Les Whitten
. The FBI vendetta against Dr. Martin 
Luther King Jr. didn’t end with his mur­
der. FBI Director J. Edgar Hoover, who 
had tited to blacken King’s name while be 
was alive, also tried to tarnish it after his 

/ death. -
’ Not long after King was gunned down on 

the balcony of his Memphis motel on April 
•4, 1968, Hoover sent word to me that the 

" motive behind the murder was cutckoldry, 
hat the assassin apparently had been 

. h]redhrajraO>ushusb>and. . .
■ ' I have held back this story for more than
-. seven years because of my rule against 

reveaHng sources?- But Hoover is now 
i'' fadingfrom the contemporary scene into 

history. His incredible attempt to panic 
King into committing suicide, it seems to . 
me, also abrogates any right he may have 
had to confidentiality. Therefore, I have 
decided it is in the pubic interest to tell the

s . story. - •
■ f Back in 1968, 1 was on good terms with , 

k the old FBI curmcdgeon. He sent word
through an intrrmediary that King's 

; killer, James Earl Ray, had been in Los
Angeles shortly before he returned east to 

* ’talk the civil right’leader.
Hoover’ messenger suggested that Ray 

had hrrn hired by a jeaoxs husband, who 
had become enraged by the discovery that 
his wife had borne King’s child. The in- 
termedfery'identified the Los Angeles, 

. couple and showed me supporting data,
includig an FBI report describe a

• passionate interidie between the wife and 
Dr. King in a New York City hotel ,I was eager, of course, to find out who t was behind the assassination. So I flew to 

f Los Angehs and did my damnedest to 
I confirm the FBI leads. I waylaid the wife 

J and husband separately for con­
* frontational intewews and questioned

J, C«tlU^gMMmmmM»MtM

„ others who might have known of the ” 
alkged love affair, the paternity of the 
child or the attitude of the husband toward . 
King. 'II could find absolutely no evidence that I 
contradicted the couple’s own rxparlation I 
that Dr. King was an honored friend of the r 
family, a frequent guest in their home and 
nothing more.I also discovered with deepening ap­
prehension that there were no FBI agents 
on this trail that was supposed to be so hot:. I returned to Washington satis-fed that the 
FBI story was rrrcseouts and half con— 
vuced that it was a deliberate hoax.

Yet I was reluctant to believe ill of 
Hoover. Like so many others, I want'd to , 
believe there was at least one rock of ini- T 
tegrtty’in Wlsbngt«^Her,J^ I
created a miracle — an honest and ef- I 
ficient polfce force out of whatt had hrrn in » 
1924 a corrupt menagerie of drunks, hacks, . 

, misfits and courthouse bangers on. So I ' 
kept the jury out on Hoover". ।

In fete 1970 the jury came in, for me. I

Intel!. .J^

Laboratory-------- 
Legol Coun.------  
Plan. & Eval-----  
Spec. Inv---------
Tran Ing-----------

Teiep1tnee Rm------
Director Sec’y —-

happened to be on an airpterej with the late 
• Rep. Hale Boggs (D-La.), then the House

majority leader. Hie told me how members 
of Congress were being rnttoidatted, if not • 
bladmaaited. by Hoover-. -

He said that the FBI would come upon a 
skeleton in a mesmterr’s dase—a woman, „ 
a vice,, a shady business associate — and' 
then get word to him that an accusation 
agahstthim hadl reached the FBI and they 
waned to alert him so he could be on his । 
guard. From then on the member was 
likely to be a captire of Hoover. I

For the next few days, I circulated I 
among officials and teportess who were ’ 

. likey to know something about the dark 
side of Hoover. I dscoveed that every fest 
one of them was afraid of Hoover. A check 
of the newspaper morgues in fete 1970 
demonstraled the result of Hoover’ 
carot-land-stick mastery of pubic 

. refettess: decades of Uudattory, often

The Washu^onn Post C18- 
Washingoon Star-News--------- —
Daily News (New York)----------- -
The New York Tires------------ »— 
The Wall Street Journal.................  
The Natonial Ohsevter-...................--
The Los Angeles Times-------------

Date
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^'»vift 'I :•«*» * 41 :l-T-**a><<« i-#4t*|’*'*F * ■*

,dolizing coverage; but no sustained, 
brass-knuckled, mass circuhiion_ayack

;and few crjtKbms of any kind
? Because we believe! no police official 
• should ever become this powerful in 
* America, we began an investgaatinn of the 
1 FBI chief. In a seres of columns that ran 
sporadically from December, 1970, 
through the fall of 1971-we-r'.evealed 
among other things:

(
That Hoover had received $50,000 for 
books writtai in his name by FBI per­
sonnel on government time; that he had 
accepted annual free vacates; at the 

. Hotel Del Charro near the Del Mar, Caif., 
' race track from oil miliionaire Clint 
; Murchison Jr.: that Hoover used the FBI 
to dig up and cicuane dirt about the 

' private lives of proutne«tt Americans who 
I had committed do crimes; that he had 
' kept members of Comgress under sur- 
, vetUascee then led about it.
^ We also disowned that the man of 
। steel, the deity who kept a Iffe-sidd bronze 
i bust of himself in the foyer of his home, 
} was in reality, even as you and I, a fatty 
I with a sweet tooth and a stomach full of 
’ gas pains; a dweller in a burglary-ridden 
I neigkborrhwodJ whose own Christmas lights 
. had been vandalized; a fearful old man 
who crouched in one corner of his 

Ubulletproof limousine and propped up his 
* hat in another corner. •

As the months of 1971 passed, and it was 
» seen that we had not been struck down by 

lightning, critirol scrutiny began 
* throughout the natond media — Life, 

Time, Newsweek, the daily press, nightly 
f tekvition. , ‘ ,
I The result was instructive. Hoover, 
I suddenly putted in his horns.
I White House aides complained that
* Hoover had grown soft. But Hoover had 
( rediscovered the restramts of the 
■ American system — too late for his 

reputaiion but not too late for the county.
O975,Unueed Feature Syndicoe, Inc) .

1

Wrinni gaaau ^
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12/30/75
CIVIL RIGHTS DIVISION 

ATTENTION: MB. STEVE HORN

MURKIN 
CIVIL BIGHTS

1
, NOTE This concerns FOIA request of JOHN LARRY RAY

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



national prison PROJECT . ■
SUITE 404 . .
1424 16s t N. W.
WASHINGTON, D.C. 20036

Dear M. Bronotelin. ’ December 15, I975

I have been trying to get the F.B.I. toturn over to mo my file under 

the freedom of Infomation act. since July 8> 1975 1 etpsct ynu tow 

that the F.B.I. only have to complied with to f^.i.a. under *» days- 

Hewrvir, In ny c se it been six aontta and I see no reUef in sight. I 

have been giving one excuse after another, ,

Recently the st. louis posit dispatch ran an article in an edtfrial 
clamtaS th* the F.BI. WAS STONEWALLING IT when it cane to turnip over 

intormtion under theF.O.I. A.

A tow days later the head of the F.BI. in st louis wrote an ans^r to this 
e<d.torial claiming that they was not stonewaiirg to. 1 expect you can see by 

the tactic they are using on ae that they are stonwaaling it.

One of the reasons they might be stonewalling it to aey case is that I’M

serving eighteen years in a federal perdtentiary tor licktog up re a hW
g gh y 4 2 DEC 241975

a person who was found not gdlty of robbing a bank; I tare found out1
tha agente had theaten ay co-defendant from takre the stand at ny trial whRo.T’A 
they legaiieed an iltogal , searched-of his room with perjury testmwny.Sotoy for 
the purpose of being ableto plant a 'DEAD MAN MONEY’ into too trial as ^dcnce. 

p
One of these agents was J. Wall^Laprade who recently was sucd by Rot. S^n

for sending perverted letters to Mr. K°en and hs wito. WU Mr. Laprade

also entered a laws^t which I fi^d against an BBI. agent to St. Lends. H©

gave a store affidavit backtog up this other agent. 1 prove to was ^ury. the

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



Judge however dismissed the sUt, I found out later that perjury its permissible

in federO, court as lo g as it doesn’t cone from th defend® table*

I appreciate if you can help ne get my file from the F.B.I. under ^e

F. O. I. A. '

Sincerely,

।

i
i

s

2085 LARY PAY 86793 
FIR 1000
MARION, ILLWIS 62959

CC. ST. LOUIS POST DISPATCH
' SLUNOfc KELLI, DIKECTOH OF THE P.BL
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12/29/75
CIVIL RIOTS DIVISION 

ATTENTION: MR. HORN

MURKKIN 
CIVIL RIGHTS

See Note

1
NOTE: Enclosed its copy of RCMP record of CLIFFORD HOLMES 
ANDREWS. As noted, ANDREWS was incarceraeed in April 1968, 
but was on parole in 1974 during period Attorneys LIVIIGJTON 
and THOMPSON were contacted.
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12-12-7'5

Airtel VIA COURIER

To: Director, FBI (44-38861)

From: Legat, Ottawa (44-4)(RUC)

Subject: MURKIN f

ReBUcab dated 11-29-7'5.

Enclosed for the Bureau, Buffalo, and Memphis are copies 
of RCMP .record for Clifoord Holmes Andrews. Also enclosed for 
Memphis its one photograph of Andrews,.

’- Bureau (Enc. 1) s
1 cc - Memphis (Enc. 2) ,
1 cc - Buffalo (Enc. L) ’ %
1 cc - Foreign Liaison Unit (Enc. 1)
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..  " ^ CRIMINAL CONVICTIONS
(AND RELATED NFOOMATTION)

SAMEIS. Clifford Holmes ANDREIS
IDENTIFICATION SERVICES 

ROYAL CANADIAN MOUNTED POLICE 
OTTAWA,CANADA

SUMMARY OF POLICE

(NOT INTENDED FOR SENTE

FPS No. 7555SA FPS No. 75538A

DATE- ano PLACE of 
sentence charge o ispositinn

date.place 
CHARGE AND 0 ISPOSITINN

CURRENT OUTSTANDING CH ARGE(S)

1974 - Aug. 19
Fingerprinedd by
PF Port Elgin, Inn.

False -pretences Sec. 321 CC No DISPOSITION

0

w

<’.7 S'
I •’ J

C

• This IS A SUMMARY OF INFORMATION* SUBMITTDO by law enforcement agencies. all convictions are 
SuproRTEo by fingerprints, oistriuttinn is RESTRICTED to authorizeo agencies.

C-480» 14/741 ■
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CRIMINAL CONVICTIONS

(AND RELATED INFORMATION)

NAMe«s> Cliftrod Holmes ANDREWS IDENTIFICATION SERVICES 
ROYAL CANADIAN MOUNTED POLICE 

OTTAWA,CANADA

SUMMARY OF POLICE

(ATT INTENDED FOR SENT

• This IE A SUMMARY OF INFORMATION SUSMITEDO BY LAW ENFORCEMENT AGENCIES. ALL CONVICTIONS ARE 
supported by fincerprints. ristriuttinn is RESTRICTED to authorized agencies.

fps No. 75533A fps Ao. 75538A

rate and place of 
SEoTCnEE charge DISPOSITION

OA?E,PLACE 
CHARGE ANO DISPOSITION

1965 - OCT. 1 

Toronto, Ont.

1957 - Mir. 10

1967 - Sept. 26

(1) Fraud (2 chgs.)
(2) Fraud (2 chgs.)

Common Assault, Sec. 231 (1) CC

(1) 2 YRS. ON EACH CHG. CTNC.

(2) 2 YRS. TN EACH CHG. CTNC. BUT 
CTNSEC. TO #1

Paroled .

Fined $50. i/d 10 days tn each

1963 Aug 29 Sracebrioge Oot 
TBTAINIGG FOOD & LODGING BY FRAUO- 
IAITORAANN .

1965 Oct 1 Toronto Tot 
Fraud (3 chgs.), Att. Fraud - All 
Dismissed •

Sudbury, O.nt. (3 chgs.) chg. CTNSEC.

1953 - Mar. 11 / . Assault C.3.K., Sec. 231 (2) CC 30 days'
s 1970' Nov 6 Toronto Oot
jForgery (2 chgs.), Poss of

Sudbury, Ont. r ► Revenue Paper, Theft over $50,

1963 - Mar; 11 . ;PAROLE VIOLATOR RECOMMITTED
^Poss tf Stolen Properyy over $50.- 
2All Dismissed ‘ ri

1970 - Nov. 6 uttering (2 chgs.) 9 MTS. ON EACH CHG. CTNC. ‘ 1970 Dec 2 Hamilton Oot ^

Toronto, Ont.

1970 - Dec. 2 
Hamilton, Ont'.

(1) Fraud (4 chgs.)
" (2) Poss, of Stolen Property

(1) 16 MOS. TN EACH CHG. CTNC.
(2) 3 MTS. CTNC.

| Abscond Bail, Theft over $50. -
5 Withdrawn *

1971 - May 23

1974 - Sept. 4

UNDER $50.

Extortion Sec.305(D CC

Paroled

1 YR.

K
O
2

«

Milton, Ont.

1974 - Dec. 16 (1) Fraud by accommodation Sec. (1) 6 MTS. CTNSEC. to sent.
Owen Sound, Ont. 322(11 CC

(2) False pretences Sec.320(11 CC 
(5 chgs. )

SERVING
(2) 6 MTS. TN EACH CHG. CTNC. & 

CTNC. TO #1

C-400* (4/74’
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Mr. John J. McDermott 
Federal Bureau of Investigation 
Washing^, D. C.

Dear Mr. McDermott:

December 24, 1975

Through you, I wish to commend Messrs. William B. 
Holtzclaw and StephenM. Fedastion andMesdames Emily L. Rogers 
and Mary T. Warren of the Files and Communicators Division 
who participated so effectively with respect to a special project in 
connection with a Bureau case.

As a result of the diligence and perseverance these ... 
individuals exhibited while locating flies, this difficult and urgent 
project was promptly completed wUhin toe short deadline set 
They should take pride in their excellent services which were of 
substantial benefit to the FBI and I ask that you convey to them my 
sincere apprecbtUon for the very like job that they did in this regard.

Sincerely yours,

Clarence M. Renew
/ Director /

\i\ Mr. GaHagher (Personal Attentoon) For Your Information 
ReJ MURKIN Z
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Mr. Gallagher

J. S. Peelman

Mura

. 1 a Mr.
1 - Mr.
1 in Mr.
1 - Mr.
1 - Mr. 

sQ) - Mr.
1 - Mr.
1 - Mr.

Callahan 
Adams 
Gallagher 
O’Connell 

, 12/24/75
Peelman 
Lawn 
Waanaai 
Moore

- This is the case Involving the murder of 
Mann Luther King* Jr-. in Mwhhs, Tennessee, in April, 1968.

cached *?* approve ** a memorandum to the Attorney General enclose# a copy of a letter and 
enve3nrewh.e^ was received by this BureaufrSS JameS-Earr1 Ray*.. T4* m®m»randum has been prepared 
With-C0S'l«^«fn^vthe^D3^*-? Attorney.G^neal, Aaalatant 
AitiSS ^Gej?ir!\ (AA? Criminal Divlslm and AAG civil 
Rights Division.in view of the Department’• currant review 
of all Bureau fUes pertmig to Matin Luther King.

!Lhi‘?Mlet?2* to FBEQ. Ray advises that he has 
rt!Jdi!hfLC?rtJi8 evidence gathered by this Bureau in the Matin Luther King investigation may be destroyed. Bay. 
obviously believnig that this material relates to the* 
invesji1^? of the assassination of Dr. King, requests 
th?! 2 evidewC;? be destr°yed by this Bureau or byte® 
DSlrtmlntSS?ilg '^* appeal before the Sixth circuit 
Curt ofAppeals. (All evidence obtained by this bureau 
d£g tha;nve*tOaferna of ^e assassinator of Martin 
LuheL.K^Hwas t:tr:ald ov^r to Tennessee authorities in October, 1963*J •

Enclosed with Ray's letter was * cow of a 
haPSr•?rtiC1L^d’t^d 12/11/75’ which set out a decision 
by^h! USS. C°u,rt of Appals for the District of Columbia 
^h?LSPll}a Agents of the fdi must retain the notes ore- pared by them during ijiterveewg. p

55^3/10^69* J^es Sarl Ray entered a plea of 
g!ti^;LtO.!hewCha|gL!f..^ft^ of King.and received a ^"y^arLsentence* Federal process agsinst Ray. charging hm with violation of Title18, Section 241 U. 8. Coieg 
conisplrlJJg to violate the civil rights of Martin LuC^r’ 
King, was dismissed on 12/2/7X* M^r"

Rat*’ Utter has been acknowledged by fem 
letteradvisnig Ray that a copy of his comunication has been 
fowsrded to the Diriment ^Justice* on
ACTaONLs If approved, the atawhed memorandum should be fowrarraed to the Attorney Genual.«
Ende.
44-318861
JCLpwl )9(
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The Attorney General

1 - Mr. Callahan
1 - Mr. Addams1 - Mr. Gallagher . _

December 29, 1975

Director, FBI

ASSASSWONH OF MARTIN

O’Coonnei 
Peelman 
Lawn 
WonnU 
Moore

_Attached is a copy of a letter and envelope 
with enclosure dated December 15, 1975, rectiiwdby this 
Bureau from James Earl Ray. by

>. Inh* letter, Ray requests that no evidence or 
potential evidence be destroyed by the FBI or by the

/ DPartm?J|ttJ*tditgr a decision on Ry’s appeal before the 
VU S. Sixth Circu.it Cort of Appeals.

* . Fo* your infomation, all physical evidence 
acquired by this Bureau during the course of this investi­
gation was turned over to Tennessee anthodites' in 
October, 1968, pursuant to Departmental itttluctiont 
receive by this Bureau on October 24, 1968.

~ ReMdpt of Ray’s letter has been acknowledged by this Bureau. ’

Enclosures (3)

1 - The Deputy Attorney ^eral - Enclosures (3)

1 - A88^^ Attorney General - Enclosures (3) 
Civil Rights Division

1 - Assistant Attorney General a- Enclosures (3)Criminal Divisoon

NOTE*

WHOM”
See cover memoranda *• S* Peelman to 
Mr. Gallagher dated 12/24/75, captioned

44-38861

JCD/pwl ) 13 (
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Mr» COjennce M. Kelly 
Director F.B.I. - 
Washington, D.C.

Decem^15th 1975

. re: RayUef.) v. Tenn., Or. indictaent no.16645,
Shelby county, Tennessee. (1968)

Dear Sir: • " .

In reference to the above titled suit, T (the defendant)) have been with 
the assistance of counsel pursuing this matter through the courts/rather than 
the press & comittees) for the past six (6) years attempting to have the plea 
voided and thereafter receive a jury trial. .

However, as of late several press releases have been.received here with 
subssant-al misgivings, one with reeeeence to your office cited below: ’

1 In the December 11th 1975 edition of the Nakhlite Tennessean newspaper 
Lt was reported that LLn responce to a question Loom United Status Senator Barry 
Goldwater, before a Senate coimiteee on 12/10/75, you implied that..."depending 
on the Justice Department decision whether to reopen the above suit, certain 
evidence,eg., ’FBI tapes & other iaaeoiaL pertaining to the Dr. Martin Luther 
King jr. investagation, would be destroyed", or words to that effect.

Because of the aforementioned implied action by your office, and since 
unlike the former Director,the defendant has not as yet been plained and thus 
can and sttH does ineend to defend himseef before the courts, I would respect­
fully request (or what ever phrase is legally necessary) that no evidence or 
potential evidence be destroyed by the .FBI or its parent Justice Departedt 
unnit the courts, rattier t'nan the J.D., have made a finaat determination on the 
moms of the Habeas Corpus appeal now pending before ■the United States Sixth 
circuit couut of appeals. See, Ray v. Rose, ca.se no. 73-1543. •

Ls_ shf FFurther, their should be a final determination in the cr. appeal before 
the windup of 1976; however, thereafter, apparently under Teooess;ee case law 
a defendant can, after the Sup. Ct. denies certiorari- if it does herein, file 
a civil action as a collateral to the cr. action but any legal action with re­
ference _to criminal or civil can be concluded within a relatively short period 
in the evidentiary phase of the proceedings and thus the hegs;ARLegat request 
that the Government not destroy any evidence in -the ma;ter>’«)os not appear to be 

inconsiderate or inappropriate. ’ F
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* The defendant i sal so ^not. convinced, contrary^ press speculation, 
that the sateeiOL'in qURtion is -in sum salacious inW&turo as it is incon- 
ceiveable the Bureau would conduct a protracecd investagatonn looking exclus-

-IvelyJor indecorous matter—‘ and the defendant would expect no evidence be 
destroyed .reiieing on such an explanation. '

In a related matter, during the Waaergate hearings & trials ..their was ’
considerable vexation in the coasunicaaions industry and their poditical go- 
betweens, became of' speculation in the, same industry that the Whte House tapes 
and other potential evidence Sight be destroyed or altered thus an ’rbstruatroi 
of. justice". "
I.^don’t expect the sage vexation in the instant matter but I beieeve the courts 
did subsequently rule said White House tapes were legituiaaee evidence and under 
the same rationale the uateritl your office has implied it would destroy would 
appear to be "ietignaaee evidence”. ' .
Further, Title 28 section 534 of the U.S. code might preclude the destroying 
of evidence; alio, see attoched clipping wherein the U.S. court of appeals for 
the Dstrict of Colubbia ruled that "full sanctions" would in the future be in­
voked if the Bureau destroyed evidence which could provide inroruatioi or leads 
for cr. defendants.

In summary, I belicve the defendant, concurrently with the courts, has 
a ^bs^Uai legal standing in this matter having been sentencdd to an extended 
prison term in 1969 under the indCtUmeit and until just recently confined under 
primitive (soLitary confinement) cmditoons and for the Government’s ageitt to 
be burning potential evidence on the eve of a possible supru5ee court ruinng, 
or rttifyini a lower court ruling, reversing the defendin’’ conviction because 
of Fraud would appear to be Actionable. ' '

Concluding, maybe its custom that some type restrannngg order be filed 
with the court’ to enforcd the aforementioned request but where the p^titioees^ 
a’ defeidant i’, in^g^t the court’ custouutily put a Ibberal interpretation 
on meater’ of the instant qusaity,

( a copy of the foregoing letter w.11 be posted to the A.-G. for Shelby aouit.y, 
Tlnnlttel, a’ Tlnnlttel apparently fill has jurisdictdon in the indatUllnt 
and interest in the ^bj^t matter.

. Sincerely
cc: Barry Goldwater, U.S. Senator 
cc: Hugh Stanton jr., Esq. a.G. Shelby ctTn. 
cc: dlflidati,t aruisel

: defendant;, James e. Ray #65477 
Station.—A 
State prison 
^’attiilll,Tn.37203.
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THE TENNESSEAN, Thusly, December 11, 1975*

By DAVID PIKE
WashinJ;ton Star

WASHINGTON - The 
F'rdrral Burcau of Investi­
gation has been told by the 
U.S. Court of Appeak for the 
District of Columbia that its 
agents here must keep the 
rough notes they take while 
intervtcwing witnc&tcs to a 
crime.

Io an opinton writein by 
Judge J. Skelly Wright, a 
three-judge panel of the 
court ruled Monday that 
such tnformation may later 
be found by the courts to be 
helpful to a defendant and 
thrrrftr•r rrlrvaot to a 
case

THE APPEALS court 
noted that District of Colum­
bia police have, been pre-

serving such notes since an 
appellate court ruling in 
1971, but that FBI agents, as 
a matter of practice, contin­
ue to throw away such notes 
after a report based on them 
has been prepared.

Wright's opinion said that 
such brhavior by the FBI, in 
view of various earlier court 
rulmgr, was “negligence” 
but not “bad faith.'

The rulmg came in the 
case of three men convicecd 
of the armed robbery of a 
Washington, D.C., savings 
and loan in Mar-ch 1972..

THE APPEALS court 
upheld the convictions de­
spite destruction of the FBI

notes because, it said, D.C. 
ponce had kept their inter­
view notes and because “the 
evidence of guilt adduced at 
trial was overwhelming.”

However, Wright s opinion 
said, "full sanctums will be 
invoked in future cases un­
less the FBI's practices are 
modified ...

“The reports contain the 
agents’ narrative account of 
the witness statement, pre­
pared partly from the rough 
notes and partly fr-om the 
agents rect)ltectton of the in- 
trrviirwt” the court said..

"ALTHOUGHTHE agents 
are trained to include all the 
pertinent information in the 
report, there ir clearly room

for mtsundersinndlgg or 
outright error whenever 
there is a transfer of infor­
mation in this manner.”

Outlining the impact of the 
present practice the court 
said:

‘Whether or not the prose­
cution uses the whness at 
trial, the notes could conlan 
substaniiec ioformation or 
leads which would be of use 
to the defendants on the 
merits of the case. If the 
witness docs testify, the 
notes might reveal a dis­
crepancy between his testi­
mony on the stand and his 
story at a time when the 
evrots were fresh in his 
mind. The discrepancy 
would obviously be impor--

font for use in impeaching 
the w^ncss’ credibility."

THE GOVERNMENT had 
argued that keeping the 
rough notes would impose 
“an iotoIrr■ablr administra­
tive burden on the 
bureau.”

But the judges found that 
the average report was only 
two pages long;, and the notes 
usually shorter. They con­
cluded that pr•rrerviog the 
notes would not create un- 
ruprrabtr space prob­
lems.”

The opinOm ruggrst'rd 
such methods for preserving 
the agents notes as reducing 
documents to microfilm ordocuments, to microun or Ou; Own water wc11 *ndU 
simply stapling the notes tOj°Oks llke we may ^^n-Hav? she repora.p a 30-year supply.” * * ;

Oil Find Gels In Wa-
Diggrng for Wae

SAVANTONIO.-Tey (A: 
Striking oil is uis/aiy 

cause fOr celebraton/i, but  
the welldiggrng crew aft' 
Patio Meccan F'oOds plai 
finding thAblackZgOld- W 
little more \han;•aono 
ance. \ 1^ -.^

crew hit^i 
grade, fiv

tIo fact, the, 
albeit a poo/ 
times befor/ they fttall 
found the water they' wer 
driliing for/y400 fe\t under 
ground. / \ "

“I w/s brgionnigrt■ 
wonde/if we d ever find th 
water/we needed withal 
that/il getting in the way.’ 
said plant manager Ralpi 
Cornwell. “But now we ha¥
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12/23/75
CIVIL RIGHTS DIVISION

MURKIN 
CIVIL RIGHTS

XXXXXXXXXXXXXXXXXX an LHM 
12/19/75 Tampa

X f Jcj

NOTE: Info previously 'furnished by_Mr. Wehunt was f©warded 
to Civil Rights Division in LHM on 7/5/74.
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12/19/75

AIRTEL

TO: DIRECTOR, FBI (44-38861)

FROM: SAC, TAMPA (157-3231)<C)
MURKIN

ReTJPel 12/12/75 and Bartel 12/15/75.
Eidosedherewith for the Bureau are four copies of 

an LHM settirg forth infomation that was contained in reTPiel.
_.ROBERT THOMAS WEHHUNT upon contacting the Tampa Office 

on 12/p/75 was advised that a copy of the results of his 
interview by Tampa FBI Agent was fowarded to the Civil Rights 
DYis^ of the U. S. Department of Justice in 1974 and no 
additicmal dissemLnaticrn was made by the FBI. Mr. WEHUNT 
advised that any additional infomation that he receives 
concerning this matter wil be brought: to the attention of the 
Tampa Office.

A -review of Tampa flees fals to indicate that any 
further dissem-nation was made by the Tampa Division of Tampa 
artel and LHM 7/2/74. y ama amp

2- Bureau (Enc.4) 
1 - Tampa 
JEH: Tap 
(3) g
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In Reply, Pease Refer to 
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 
Tawa, Florida .

December 19, 1975

JAMES EARL RAY; . ~
DR. MARTIN LUTHER KING, JR. - VICTIM

Reference is made to Tampa memorandum dated j , 
July 2, 1974.

On December 12, 1975, Robert Thomas Wehunt, Jr., . 
3109 Hartnett Avenue, Tampa, Florida, teeepho:oxca3-ly co0- 
tacted the Tampa Office of the FBI and advis>ed t:hat on 
December 12, 1975, Angel CastiUo, a reporter for.?e. 
"St. Petersburg Times,” a daily newspaper published in St. 
Petersburg, Florida, had contacted Wehunt rnd had requested 
that Wehunt teephhone collect to John Crewdson, a reporter 
for the 'New York Timeses” a daily newspaper published1 in • 
New York, New York. Mr. Wehunt advised that CasiHT 
indicated that Crewdson should be contacted by teipphone 
number 202-293-31100. <

Wehunt advised that he subsequently contacted 
John Crewdson at the abioelLisled telephonl number at which 

■ time Crewdson indccaeed that he desired to come to Tampa, 
Florida, to ineerveew Wehunt concerning information th^ 
Wehunt had previously furnsshed to the FBI concerning three 

’ signed ntaeimlnts that Weeunn s j^th^ had Stained from 
convicts in the Fulton County Jail, Atlanta, Georgia,, <
indicating that these convicts had blln approached by very 
influential bnsOennimen to kill Dr. Martin LutUlr_K?■og’ Jr’ 
for $100,000. Wehunt stated that foom his conversation with 
John Crewdson it was obvious to hm th^ Cr,1wdnoO had 
stained the results of the intervlew of Wehunt by an ESI 
Agent of the Tarnpa Office which interveee took place on 
auI0 1, 1974. Wehunt advised that he did ^t give a defim-te 
answer to .Crewdson but indicated that he would reenact 
Crewdson at which emu he would ihimssh a deflate a^wer.

This dOcument contains neither recommendatoons nor 
conclusions of the FBI. It is the property of the ^FBIl and 
is loaned to your agency; it and its contents are °ot to be 
distribueed outside your agency.

r
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JAMES EARL RAY; .
DR. MARTi:N LUTHER Ki:NG’ JR. - VICTILM .

Wehunt advised that he desired to uring this 
to the attention of the FBI and he indicated that he planned 
to contact Angel Catillo and have CasSillo contact 
Crewdson to notify Crewdson that Wdmnt did not desire to 
be/ne?™16”^ inas^ ^ apparently had all of
the information that Wehunt had previously furnished to the 
FBI. i:n addition, Wehunt advised that he was going to 
notify Catillo that he is fearful of his Iffe if it becomes 
pYbbJC knowledge th^ he, freshed, infom-ation to theFBI 
to the effect that very influential busnnsssmen had plotted 
to kll- Dr. King.

.On December 17, 1975, Wehunt teeephtnically 
contacted the Tampa Off-ice and advised that upon mstructoons 
from his attorney he had contacted John Crewdson telephonically 
and had advised Crewdson that he did not desire to be 
interviewed by Crewdson.
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Th© responses requested to the inquiries by 

the New York Times are in many Instances detailed 
questions requiring considerable research to insure 
accuracy of detaai in order to avoid criticism at 

a l^er date for lack of spcccicity« Several questions 
require th^t we support or defend opinions by our 
Laboratory experts concerning ballastics and/or .finger­
print exainaaions.

Other questions concern the results of 
investigatoons conducted by New Scotland Yard and by 

RCMP, both of whom rcipeeifully requested at the time 

that this Bureau not reveal the scope of their investi­
gations on our behalf.

Many of the questions are the same hackneyed 

questions that antagonists have echoed since the kilHng 
of Dr. King; the two car theory; cigaretee ashes in the 
Mustang; the children's clothing .found in the car; the 
mysterious "Ra11"* These questions have all been 

answered previously and are available as pubic source, 
mateial.

Responses to many of these questions, is further 
compounded by the fact that the Department has asked 

that any FOIA requests for mate-lal contanned in this file 

be first cleared through the Departoent, because of
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Ray's appeal in the 6th Circuit. The Department has taken 
the position that no release of infomation should be 
made by the Department or by this Bureau which could be 

construed at a later time as being prejudicial to any 

new trial for Ray.

Many responses to these questions, either 
official or unofficial, should be weighed with the 

realixatOon that the Departaent is currently reviewing, 
on a priority basis, all mOeHa! in Bureau fUs re­

dating .to M^tin Luther King and to his assassinatoon.
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TheNew York Times
WASHINGTON BUREAU 

1920 L STREET. NW 
WASHI NGTON. O C. 20036 

(202)293-3100

jDecember 14

Homer,

igation to these 
I think well be 
acted alono.

We've managed to boil down the Jesuits of_our Invest­
questions. If we can get them answered satisfactorily, 
able -to conclude ’that Ray was the assassin and that hie

Needless to say, we’ve found not a shred of evidence 
that 'the -Burcau was invoVved in the murder, or that it spared any offort 
in tracking Ray down. The only points that are sstll tro'ublsoomG, as I 

. think 'the questions reflect, are whether FBI, in its eagerness to catch 
Ray, rverrrokea'loads that might have indicaeed a conspiracy; and whether 
:Ray was indeed a lone assassin. If wc can resolve both -those thing I 
think wo«n be ablo to put an end to speculation to the contrary.

.Let mo know what the prospects arc.
Best regards,

Crewdson
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1. FBI reportedly has concluded-that an Individual, 
who was a high-school student at the time of King's murder was respon 
sxble for initiating the bogus radio (citizens’ band) broadcast about 
H pursut.ng a flccnng white Mustang. Is this so, and can wc have name 
of individual. Has he ever confessed?

, 2. Whon the Missouri prison authoritees put out a
w^I? fyor on Ray fonwwinn his escape foom Jefferson City tn 1967, 
did ‘the flyer have someone iIsc’s prints on it, as has been aUngcd?

, 3. According to Gallagher, some 70 latent anger
and palm prints were found din Ray’s room tin the Memphis teiM boards 
inghouse foom which King was shot, and others on the bundle he 
dropped outside wile flecong. Of those prints, three worch said to 
have boon matchable. But FBI reportedly did not begin search through 
file prints of 53,000 malo fugitives unOl AprU 18, two weeks after 
King was kiHod, whon buro found latent thumbppint on map in Ray’s 
room in Atlanta. Is this true, and if so—why was no search begun 
with We three laeents foiowwlng King’s death?

, a t o You As part of his alibi, Ray said that 'Raoul'1 
arrived at the rooming house shortly before King was murdered and 
mstuuceed him, Ray, to go doiwintairs and wait for him over a beer 
at Jms gru. Ray says he did this. Question: Did FBI ineem™ 
Jowers (the owner) or any patrons there at the time as to whether 
a man resembling Ray had entered the bar during the ^pointed tmrne? 
If so, did anyone identify him? '

. . 5. Part of Ray’s story is that hie had been in­
structed by “Raoul” to ront a room over a bar on Main Street in 
MMM Memphis, callod “Jim’s Griil.” Ray says he was unfamiliar with 
Memphis and first inadvertantly walked into a bar farthor down ’ 
the street called ''Jim’s Placo." Ho says he asked there about routine 
a room upstairs and was told -there were no rooms, and that hie pro­
baby was looking fr “Jim's G.rril,” to which he was direddi/Wo 
have a .report that FBI ineGiliowcd manager and patron at “Jirn’s 
Place," who conaraed that a confused man -reselling Ray did stop 
in thore. This is of key importance, for if true it contributes to 
Ray’s allegatoons that he was acting under orders foom someone else 
and dtd.olt simply scout the terrUory around the Lorraine Motoi, 
when King was staying, to and thie best vantage point for a om sO1pi

- 6. Has FBI ever estabishhed just how Ray, a strang
to Memphis who was ’there loss than 24 hours, loarned that King was 
staying in Room 305 at Lorraine motel? (Wo have checked Memphis parlr; 
for Apii! 4, 1968, and reports that -they carried a picture or story 

- to ttot effect that Ray might have siio are Uotrul. There wh*i no 
such picuuigs or mtnum stories unm after King was shot).

_ , ' , 7. The white Mustang Ray purportedly bought from
- Paisley had ^ autlmitlc taansmission, as did the Mustang found 

abaodlold by Atlanta PD on Appri 12. But service statOoo Pendants 
who »?*’d on car, traeoa by tare™ though stiver on door reportedy-. 

ssaid they repaiecd the car’s clutchi. Did they say that, and if so 
■ ho^ Ugit raise prospect of a slclnd white Mustang?
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: ■ • ' 8.®: understand that Atlanta®; found a number of
Viceroy cigarette butts in ashtray of abandoned Mustang, and that there 
os a report to that effect in department frees. Wore here butts in the 
ashtray* and were they recovered by FBI lab? (Importance here its that 
Ray, as far as anyone knows, was a non-smoker)»

9. The undershorts found in the bundlo dropped by ‘ 
Ray outside the rooming house during his escape were said to bo far 
too small to fit him personally. Did they, Ike his other clotnes, con- _ 
tain the mark assigned to him by. the -Home Service Laundry in Los Angeles?

10. The real Ramon George Snoyd, a Toronto poiceeman, 
ei -told RCMP that he got a pretext caH loom Ray on May 1, 1968, in which 
Ray purported to be a Canadian Government official checking to soo 
whether Sneyd possessed a Canadian passport. Sneyd w^ the alits used 
by Ray when he was captured, and a Canadian passport vita that name 
was issued to Ray on April 24, 1968, a week before he rn^ tlw pretext 
call. Ils Snoyd’s recollection correct?

11. Early in 1974, Robert Wchunt, a sorg^t statooned 
at MucUl AF3, Tampa, told TFO that his father. «ho.? 1968 ^^”" 
in chti‘gt of the Fulton County (Atlanta), Georgia jal, had obtained 
signed staecments from three inmates there to the ^Twt that, six 
months before .King's death, they had been offered money by an anonymous 
group of men to arrange King's mad murder. Sgt. Wehunt told FBI that 
his -ftthti had since died but had previously placed the staecments 
in a safety depooit box in an unnamed Atlanta bank. Did FBI verify 
Waehnn's story or attempt to find deposit box in question?

. . . 12. FBI's official ^01^^^^  ̂
from King's body is that it'ncasca was freed foom type of rifle identical 
to one that Ray purchased, b* that it cwiU not be rositiVely J^nt- 
liecd as having come foom that particular rifee. Some individuals who , 
have examined the slug say, however, that tnrngh lands and grooves 
remain at the base of 'he Hug to permit Seean?sgu:i. comprison with _
test bullets freed foom recovered rifle. In opinion of FBI, do sufficient 
charatCceistlci remain on recovered slug' to permit microscopic compar­
ison with test bullets? Did FBI ever ■ttst-fiet recovered rifle, and 
was such a compprison ever rn^? What did it show? In add-toon,, w^ 
spectrographic or arutrra-tctivttonn analysis ever perrormt!d in an 
tffrit to match slug recovered foom King's body with lVve rounds found 
in bundlo dropped by Ray? If so, what was ’FBI's conclusion?

13. Gallagher told us that foUownng King's d^th 
FBI reexamined unsolved drmcttic bank robberies in effort to -link him 
with one or moire jobs, as a way of explaining how he fananced his 
tr^Hs between the time of his tictpt and the assassination. We are 
told there is strong evidence annklng Ray with a bank robbery in 
CoOIinsvillt, Ill., that took place during this period. Is 'tot correct;, 
and can you toll .us what the evidence amounts to? If not, can you toll 
us whether there were any such robberies in Collinsville between April 
23, 1967 “and Apprl 4, 1968, and how much money was taken?
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.‘/•L . . . 14A? April 22, 1968, yhjcc d> ancr Kingis sus^
assassin had been identified as Jarnos Earl Ray, the New York Times -inter­
viewed an inmate at the Missouri State Penitentiary, Jefferson City, 
Mo., who was identified by prison officials as Ray’s best friend. The 
man was shown the bartenders’ school 'picture of ”3ric Galt” and said 
it was not the man whom hie know to be Ray. Did this inmate, or any 
other inmates there ever subsequently identify that or any other picture 
as the man they knew as James Earl Ray'?

15. It is alleged that Ray robbed the FUlhu Trust 
and Savings Bank in London on June 4, 1968, four days before his 
capture at Heathoow Airport. Some accounts assert that a latent thumb­
print matching that of Ray was found on the holdup note used in the 
-robbery. Other accounts say a print was found on a bag of some sort 
loft at the scene. Was such a print found, and -what was it on?

16. According to New Scotland Yard, when Ray was 
arrested at ^rathiww he was in transit -foom Lisbon to Brussels and 
simply stopping over in London. They say he arrived at 'the airport 
under immigration control with a group of passengers ’which had just 
deplaned foom a Lisbon-oo-London flight. We understand, however, that 
FBI maantains that Ray had been in London for some days -previously 
at a series of hotels. Since this discnpancy bear's on whether or 
not Ray could 'have .robbed the Fulham bank on Junie 4, can you resolve 
it? If not, what dis basis for FBI’s assertoon that Ray was leaving 
London after a lengthy st:ay when he was arrested by Yard?

17. X Can you verify reports that Ray attained 
the level of marksman while serving with U.S. Aray in Germany?

, 18. Ray has maintained that part of the money he
used to fnaance his activitess was obtained by holding up a Montreal 
brothel for about $1,700 in June or July of 1967. Is there any evidence 
that he obtained such a sum of money from a brothel or anyplace rlsi - 
in Moon-red during that period? • '

19. Frank Hpiooman, the 'Public Safety Director in 
Memphis at the tOme King,was kiHed, is a four FBI agent who was 
assigned for eight years to Mr. Hoovco’s office. Is there any evidence 
that Mr. Hplromin had reason to learn while working for the Director 
of the Sullivan letter to King or that tape recordings had been sent 
to King and his wife?

20. Ray has dammed that he spent much of the 
period between his rscipr foom Jefferson City and the King murder 
engaged in a number of smuggling actiiitiss-lbning horoin across the 
WAHHM!ciadian lordrr, for example, and trafficking in mariUinna between 
the United States and Mexico. If true, this would explain in largo 
part where he obtained his funds. Is then any independent evidence 
that Ray was involved in singling activities of any kind daring this 
tOme? ■

21. Shortly after King was kilecd, a man named Clifford 
Andrews sent word to Hugh Stanton Jr., then the Memphis public defender 
and now Tennessee Attorney General, that he would nimr King’s nd 
killer (not Ray) in return for complete immuuity. No immunity was ever 
^ranted. Was Andrews’ assertion ever brought to FBI’s ittrntion. f so, 
dia FBd invrstigaro and what condusiou did it reach?
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. 22. Can FBI shed any light on how Ray obtained the ident­
ities of Paul Bridiiar^md Ramon Sncyd which he tiMd in Canada and clsc- 
whor'er after his arivlv;Win Toronto on April 8? CnWrublished account ’ 
maintains that he got these ’two messes names—bohh of which tadm^^ 
belonged to Toronto residents of about the same age—by searching’ through 
vital statistics notices in back-issues of the Toronto Globo & Mail* Is
this correct, and if it is, how could Ray have found the name Bridgman 
in time to use it on April 8, the day of his arrival in Toronto, to 
rent a room? Does FBI believe Ray went directly frog bus station to 
Toronto Pubbic ’Library to seek out an alias even before renting a room 
in which to leave his belotgtngs? • .

23. It has been reported that correspondence between 
Ray and J.B. Stoner, one of his many lawyers, was opened and photocopied 
by Tennessee prison authooities. Did FBI -receive copics of such corros- 

: pondencc? '

: 24. Under an 1869 Supreme Court decision, U.S,.„v.,
3 :Rauscher. an individual retu^eed t;o this country through o xtradition
I can bo prosecuted only for those crimes npsrnii^^ specified as g-rounds
= :for the extradition. In Ray’s case, the only crmes so specified were 
■ the King murder and the Missouri in prison break, both state offenses.
- Since once Ray was returned to Tennessee from England he could not be
= prosecutad by the United Statics for any offense, under what statute
? did FBI claim authooity to continue its investigaiinn of Ray’s activiteos?

25. Does FBI have any reason to believe that Philip 
- DiTommaso, a Foreign Service Officer presently attached to U.S.I.A. in 
- Athens, played any role whatever in the alteration-that was perfomaed 
on Ray’s alias passport during his stopover in Lisbon, 'wnen the name 
’’Snyoa” was changed to "Sneyd?”

" 26. According to information we have, FBI at one
point in its hunt for King’s killer suspected that King might have 
been murdered by a prominent California dennist with whose wife King 
allegedly had had an affair. Both dentist and wife were interveewdd 
by FBI, which concluded that affair, if tiuie, had played no ’part in 
King's death. We undersaand FBI ’s knowledge of affair in question 
was obtlitcd through technical surveiHnncc placed on King by Divisoon 
V about six weeks before his death. Its this correct, and if so, what 
other loads were provided to General Investigative Division by Dorncestic 
ittolligtncc Division based on technical survcilatncc ;progamm?

27. Did FBI laboratory conclude that sdl indentation
found in bathroom ^Witdot^wSll at Memphis rooming house was or was not 
made by the recovered rifle, or were tosts incotclusVv?? In addition, 
were irnaCTim:^^ microscopic paint faaments found on 
.rifle barrel?

28. A paW^nt llloiidly was found by FBI on bath­
room waH next to tub foom which Ray is said to have freed fatal shot. 
Was such a print found, and did it match Ray’s own?

29. John McFcrren, a black civil rights activist who 
Mves near Machis, told FBI foioownng King's death that at about 5 PM 
on Apari 4, 1968, an hour before King was kiiecd, he over-hoard a con­
versation at a Memphis produce wholosaler’s office in which the iipitdini 
murder of King was discussed. Did FBI intevveow the -two indivdduals 
identifeed by MeFerren as having taken part in the conversation, and what 
was bureau’s citclusOtn?
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vttncsses within .fou-J®inutcs of shooting as a w®^ Mustang. Mhy*Vas 
no general order issued to stop til such automobiles attempting to leave 
Memphis?

31. When King first checked into the Lorraine on
April 3, no reportedly took a room in the old, or hotel wing, from 
which he would not have presented a target to an assassin. Latter, he 
reportedly moved to room 306 'in the now, or mood wing, Loom which hie 

.presented an excdlent target. Did FBI investigate reasons behind the 
change of rooms, and was anything sinister found?

32. By one account, Ray was arrested in London at
2 AM, Apd! 8, Washington -timo; by another, at 6 AM Washington time.

• Yet, the public announcement of his apprehension was delayed by FBI
unntl after the Robert Kennedy funeral had begun some hour's later’. 
What were the ciccumsaancas behind this dday? We have one report 
that the Director himself ordered it, with -'the intention of detracting 
fom the pubicity surrounding the funora!. Is this corrcc??

'33. •While liynig in Los^ Angeles^ Ray visied two
hypnotists, an Xavier von Koss and a Dr. Mark O. Freeman. Docs FBI 
have any reason to believe that Sirhan Sirhan was over rrasrns±±! assoc­
iated with either of those indivdduals?

34. The SAC-Memmhis at tiue King was kiieod was
Robert G. Jenson. In 1970, Jonson resigned after 23 years’ service . 
rather than accept transfer to post of SAC-Buufaio. A source tells 
us that this transfer was punative in nature, that Jensen was in some 
sort of “troublo” with FBI. Were proposed transfer and Jensen’s resig­
nation related in any manner whatsoever to his handling of Ray .invest­
igation as individual in charge of rriginttnng offie??
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CIVIL RIGHTS DIVISION
12/17/75

ATTENTION: MR. HORN

MURKIN
CIVIL RICHES

xxxxxxxxxxxxxxxxxxx: an lhm
12/12/75 Biraingam

1
NOTE: FRANK LA BERTO (PHOBIC) is FRANK CAMILLE LUEJRTO 
who with his brother* was interviewed .in April 1968, the 
results of which intenrews appear Jin New Orletns report 
4/29/68.
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j

FD-36 (Rev. 2-14-74)

Transmit the following in

vu AIRTEL

FBI .
Date: 12/12/75

(Typer in plaintext or code)

■ AIRMAIL
(Precettence)

TO: -DIRECTOR, FBI (44-38861)

FROM: SAC, BIRMINGHAM

MURON

Enclosed for

Dr. MARTIN LUTHIR KING

File Where Located

BH 137-2089

>r

It is noted that 
is known t;o asso- 
in the BjLmiigham

the Bureau are the original and 
containnng infomation received

is being disseminated 
Bimnghami. .

(44-1740) (c)

jcL:caw

Sent

three copies of an LHM _
foom a confidential source of the Bimonghamn Office re-
latnng>to the assassination of 
JR.

One copy of this LHM 
locally to the U. S. Attorney,

INFORMANTS •
Identity of Source

BH T-1 is BH 1079-PCI

* This infomant was contacted on 4/18/74 and he
said he would be wiimng to assist this Bureau on a confi- . 
dential basis concerning violat:lon of Federal and/or local
laws that might come to this attention. 
he has an extensive criminal record and 
ciate with much of the criminal dement
area.
2^- Bureau (Enc. 4E1 '(RM)
1 - Deeroot (Enc. i) (in!) (RM), .
1 - Iew Orleans (Enc. 1) (info) (RM)
1 - Bimmnnhamm 
CBS:bkc
(5)

Approved:

1-CRD
1-CRU

Sf copy.

Special Agent in Charge
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1 BH 44-1740. ‘

. , . In August, 1974, it was noted that this source 
?adibeen contacted at least once each 30 days since April. 
197iand failed to furnish any information of value.
SLFCHAELA HARTMAN noted at that tine that it appeared that. source had been attempting to gain, •inoomation con- , 
cerni.ng current FBI investigations rather than furnsshing 
infom^ion. Due to this fact, the informant’s caSe was dosed. ■ - ‘

■ This informant's file was reopened recently when
■ hf was contacted i-n a routine investigation. He said that 

his son was currently under arrest for selling drugs and 
in connection with this, source said he would like to help

" ' hj so0 in any way he could by providing infomation to the 
FederaIiGovernment. .Since then, he has given some reliable 
inromation. This source has a criminal r,ecor,d and has 
|been characterized by SA RALPH N. BUTLER, who had an. 87 
case agiinst_ source in which hie was prosecuted, as a 
I pathological liar". - "

2
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In Reply, Pteae Refer to
Fife No. 44-1740

UNITED STATES DEPARTxMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 
Bimiighijm, Alabama

December 12, 1975

ASSASSINATONN OF
DR. MARTIN LUTHER KING, JR.

CIVIL RIGHTS ’

On December 10, 1975, BH T-1, who Ms furnxseed 
insufficient infomation to establish his reliability, 
advised as foifows:

• Source fuxmSshed Infomatfon regarding the 
assassinatfnn of Dr. Maatin Luther King, Jr. He does 
not know whether this information i.s reliable or not but 
he first heard it several weeks before King was kiHed. 
He got this infomation foom an individual named Dr. Prosch 
(phonetic). He said that Prosch stoved hm a.rfee which 
'Prosch had in the tunk of his car and told him the gun 
was to be used in a "big kHing"’. -.Prosch said that ’the 
rifle was obtained from Atromaaine Comppant, Birmingham.

BH T-1 advised that after the assassinatOon when. 
Prosch was drinknng, Prosch told source that King's assassi­
nation had bttn set up by King's associates, namely .Dr. 
Abernathy, and that Prosch's job was tf fbt^in the weapon 
t;f be used in the murder. Prosch told source that James 
BUSI Ray was only a decoy to ■themir^r. _ Krosch advised 
t;hat the man responsible for 110^8 up the killer(s) of 
King was Frank LaBerto (phonett.c), an underworld figure 
i.e New Orleans, Louisiana and a freend of Prosch. LaBerto 
allegedly received $265,000.00 for arranging King's murder 
and went to Dteoit the day King was med. I.aBch'to ru.-.s 
a tnxck stop in New Orleans named The Lake Ponechhrtraln 
Restaurant. Dr. Prosch used to formerly spend a 1° ff 
time at the Guias Restaurant on Highway 78 East, Bimiinhami 
and that after James Earl Ray's picture was publihhed in 
the newspaper, source said that he recognized Ray as an 
individual who use to meet Prosch at the Guias Restaurant 
a couple of weeks before King was murdered.

This document contains neither recommendations nor cre- 
clusions of the FBI. It is the property of t^ FBI and 
is loaned t;o your agency; it and its contents are not to 
be distrbuueed outside your agency.
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ASSASSINATION OF .
DR. MARTIN LUTHER KING, JR.

BH T-1 advised Prosch was a "gun nut" and that 
he has been convicted by Federal authooitees on a fieaamis 
violation. ’ ’

BH T-1 advised that he has not told anyone about 
this before because he did not think that any law enforce­
ment agency would "touch" it.

It is noted that the "Biminhhm News" for April 22, 
1971 carried an article captioned, "Da. Prosch -indicted on 
gun charges1’.. This article stated that Dr. Gus Joseph Prosch, 
Jr. was indiceed by a Federal Grand Jury inBiminghiJm on 
three counts.of Federal gun control-violaionns. He was 
arrested at his home and charged With uirtgisteeed weapons 
and was -released on $10,000.00 bond.

On March 10, 1971, Gus Joseph Prosch, Jr. was 
sentenced in Federal Court -in Biminghism to five years in 
custody of the Attorney General for iHegal possession of 
uirtgisteled falaamls. He was also sentenced to two other 
five year terms to run cincura,enily with the -first count.

2*
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Mr. Gallagher

J. S. Peetean

1 - Mr. Callihan 
1 - Mr. Adams 
1 - Mr. Gallagher 
* 12/16/75
1 - Mr. O'ComwXI 
1 - Mr. Feelman

< 1- Mr. Lawn

MURKIN

. This is th* c*se involve the murder of Matte Luther King, Jr., jin Meehls Tennessee, in Aril, 1968.

Reference is made to a previous memorandum dated 
12/12/75, captioned as above, which set out and refuted! 
alWttOcas made by Harold Weisberg, agadmt the FBI in 
reference to captioned .investigation, based upon material 
furmsahed him under the Freedom of Information Act (FOIA), 

One of these allegation involved infomation 
Weisberg received in a letter from Deputy Attorney General 
Tyler which tested erroneously that the FBI laboratory 
did not conduct spectrographic analyses of the fatal bullet, 

- . On 12/16/75, Departmutal Attorney Volney Brown, 
FOIA Section, Department of Justice, advised SA John C. 
Lawn, General Investigative Division, that the Department 
had issued a press reiease dated 12/11/75 refuting a 
statement by Hiarold Weisberg that information received by 
.Wdsberg pertateteg to this investigation was obtained as a 
result of a suit. (A copy of that reXease is attached.) 
- . . . Additionally, Mr* Brown stated that tefomation 
furnished to Weisberg in the Deputy Attorney Cunndi’g 
letter dated 12/1/75, was incorrect. Brown advised that a 
letter is being prepared to be fcrnatrded to Weisberg 
acknowledging that erroneous dnormation had been furnished 
anith** theFBl Xaberetoy dte in fact conduct spectrographic 
analyses of .the fatal bullet:, copies ^f which analyses have been 
fu:niSshed to Weisberg under his FOIA request. A copy of this 
letter to Weisberg wiii be f©worried to this Bureau.

_ . .. In v!w of the fact that the Department is preparing 
a letter correcting the m.sinfom^aticn previously furnished 
to Weesberg, it does not appear that a letter from this Bureau 
to the Department pointing out this misinfomatiin is warranted.
ACTON None. For information.

Enc. 
44-38861 
JCL/pwl ) 7 (
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i'/ 0-20 (Rev.-S^M)'" Assoc. Dir. 
Dep. AD 
Dep.

Asst. DM: 

■ Admin. _
Comp. Syst JjLA 
Ext. Affairs 
Files & CardU-^

• Gen. Inv.
Ident.^

Inspection -------
Intell. _ _____
Laboratory-------  
Legal Coun-------- 
Plan. & Eval.---
Spec. Inv----------
Training------ ,----

Telephone Rm-----
Direci-or Sec'y ----

UP-134 ■ •
' RE' ' ■ - • ' •

. ADD 1 KING INVESTIGATION, WASHINGTON (UP-050) . _
A JUSTICE DEPARTMENT SPOKESMAN SAID WEISBERG WAS WRONG IN THINKING 

HE GOT THE MATERIAL AS a RESULT OF HIS SUIT. HE SAID DEPUTY ATTORNE" 
GENERAL HAROLD'S. TYLER JR. MADE THE DEdNSUN THREE'DAYS BEFORE NE 
HEARD About THE Suit, ■ . . • •

WEISBERG-FILED THE SUIT on hv. 28 BUT THE U.S. ATTORNEY did not 
GET A NOTICE O" THE Suit UNTIL DEC. 1 AND tue JUSTICE DEPARTMENT 
CRIMINAL- division on Dec. .2 THE-spokesman said. he SAID Tyler WAS • 
NOT TOLD until DEC. 3. . • .

UPI 12-11 05:52 PES - •

WASHINGTON CAPITAL. NEWS SERVICE
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NO 157-18673
CHAspd

„ Both LATCH and FRANK LTBRTTO were inlervlem<i by
Memhis on 4/19/68, wherein both emPeaiicaLly donated any 
knowledge of the identify of the indivd<Ual responsible for 
KING'S death. They both faieed to identify photograph of 
JAMES EARL RAY. Both denied receiving any telephone cd.1 on 
4/4/68.

There is no Pmtchurtrann Restaurant in New Orleans. 
• New Orleans ^teehhane and city directories. New Orleans PD 
arrest records, and comenteribMdl drivers lienEses for.?e St1? 
of Louisiana operated by the LodsLn* State Plice, all failed 
to reflect the name FRANK LIB1RTO.

New Orleans is not undertaking any further 
investigator in this miter, UACB*

2*
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AIRTEL

12/11/75

AIRMAIL

TO: DI1ECTOR, FBI <44-38861)

FROM; SAC, NEW ORLEANS <157-10673) (RUC)

HURON

Re Bi3Mtng&hm hirtll to the Bureau, 12A2/75.
For information of Mesppis, refeenced airtel and 

X£M fuMLlhed inf<sMation fom a BLasLiaghm source, with whom 
^sufficient infamation has been received !© establish 
reliability, that indicated that.MARTIN LUTHER-KJ^NG’-s. . 
assassination was "lined up" by FRANK LABERTO (phoneic), 
an underworld figure in New Orleans.

FRANK LABERTO*e conisction in this matter w<* 
previously explored. Memphis histll to New Orleans* WRO/SS, 
enclosed infomation received on 4/8/68, Fom JOHN MC TERREN, 
a Negro mate, re#Mh« at Route 4, Box 133A, Somerille, 
Tennessee. On 4/4/68, MC FERRIN picked up suppLfcM for his^ 
grocery store at LLEL Produce Compuny, 814 Scott: St., Memhis, 
Tennessee. While there, MC FERREN overheard a White male on 
the telephne say, "Kill the SOB on thebalcony mW get the _ 
j<b done. You wiil gelt your $5,000.* That person later said 
on the phone, "ftn’t come here. So to New Orleans and get your 
money. You know my brother."

LLSL Produce Company was found to be operand by JAMES 
WILLIAM LATCH and FRANK CAMILLA LBERTO. FRANK LIBERTO had a 
brother, TONY, in New Orleans..

^ Bureau
2 - BimLinphmt <44-1740)
1 - Detroit (Info)
1 - Memphis (mfo)
1 — New Orleans
CHA;pd
'(7)
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To:

From:

MOWN

SAC, Tampa (157-3231)

AIRTEL

Director, FBI (44-38861)

12/15/75

1 - Mr. Lawn

ReTtel 12/12/75
For your intimation, a copy of Tampa IHM 

dated 7/2/74 was forwarded to the Civil Rights Division, 
U. S. Department of Justice, when received. No 
additional dissemination was made by FBIHQ.

Unless TP files indicate that further dissemination 
was made by your Divison, advise Wehunt along these lines 
if he makes any further inquirees on this aspect.

X

'4

SuLHM setting out infomatioo contained io 
referenced comunicaaion.

JCL:bap (4)

SSEL By teletype dated.12/12/75, Tt advised that 
Weh™'iWh?-had/';un‘ihhe<J InOoraiatOon relative to the 
MUIRCIN investigation, was recently cootached by a 
r^r^^tatvee of the news media and questioned about the information furnShhed to the FBI. q

_ ______ _TP requested that.FBIHQ advise whether any disseuxoattxoo made which iiiiiated this press inquiry.

> (XHM dat:hd 7/2/74 was furnsshed to CRD on 7/5/74.)
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™l.bureauw
< COMMWCAW.SECTION

MR°1 I TP CODE

■ 0 84 6.

10:

PM URGEN

DIRECTOR

1975 JMM

(4.4-3 OiO&l-T O,
rROMi TAMA ; ■ (197—3201.5

(■WIN

re - tampa aiRiel withlencloso ■ om‘ jUl y 29

Re -

19 7 -4..

=ARiiL.;w'iXHSENcWEDL‘qm SETS forth the

results, of- an -.interview .on •jiLY..u-J./.i94,f.-^

WihyiU j JR. s H SIaFf sERGEaNT <■ USAf-,. a1 MiCuiLL A-Byf-LA.

DURING THE. COURSE OF THE- INlE-Ryi.Ej, WEhUN^ RiTjATIDLi THAI .

HIS FATHER WHO DIED IN AUGU.S-iV-;1973». .HA^^ a: GUARD AT The 

FULTON COUNTY dAtLl AiLANTAS"GAMFOR 3 YEARS. ACCORDING 1°

'WEhjjWT HIS HAihEE HAD OBTAINED -THREE SIGNED SxaIeHENIS FROM

HARD..COKE’’ CONVICTS IN THE1 FUSION-COUNTY JAIL AND EACH

• STATEMENT . STATED , IHaT THESE CONVICTS 'HAD bEen APPROACHED bY 

VERY ■iNFLUENllAL■buSNE^AN' TO; KILL DR. MARTEN LUTHER 1 KING,

■ JR., FOR. Ei ,iiW2 '

■ . • • ON DEcEMiBERK 12 .1975? ROBERT WiiHUOT, JR.? iELEP.U°MtALLY 

CONlACiiE-b; THE .TaMtA OFFI^CTaND AiDVlSED IUA1 ANGeL CASTILLO, ■ 

A-.;REp°RlE.Ri°RR\NHE. ..”SI<N TIMES”. HAD CONTACTED WEHCNT

END ■PAGE-ONi : 2 .
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page two ip :i57?523i...?. ■ ' . '

ON DECLMiWEH 4£,’jlSTS;,/AND,.REQUESTED? TAT^ WAHUUl 'TELEPHONE 

COLLECT 'TO JOHN CREWDSON, A RePORTER;F0r JHE "ivEW-YORA TIMES" 

"AMEUEPHCcE* NUiMb£#'222-295^ WEHoNT ADVISED THAT HE

SUBSEQUENTLY-CONTACTED'CREWDSON wHo IN'lCMp THAT-HE DESIRED

TO COME TO TaMpA, FLORIDA, TO INTERVIEW WfciHONI CUnCeRNNG'

iNFORMAnCN THAT wEHoNI HAD PREVIOUSLY PORNI'sHED To THE,FBI.
WEHUNT SIaIED THAT FrOM HIS CONVEHSATiO?i /WITH CHeWDSCiN IT

■ was-OLAUoub io hin that, crewdson : rad ihe/resul.ts of he.

INTERVIEW'' OF ' WEHgWT BY a'- TAMPA--Fol aGenIiOn JULY 1, H/4. 

We-HUN^'ADVISED THaT na' DID NOT GIVEtA-'DeRIut IE ANSWER' TO . 

CnEWDSuN BUT INDiCATLC THAT' HE, WOULD ^COMTACT CHEwDSOi.J AND 

’FURNISH a DEFINITE ANS^WE‘H..iO/HIM AS I^WHeIHeR He- DeSIrED TO 

bo interviewed.. ' ia .

WiEHU-NrTDESI'RED-yiO KNOW EOW A- kEPOR,IER;FR(M THE "NEW. YORK 

1 TITUS". OBTAINED' THe; RESULiS\OF'/hiS INIErOIWO on JUlY'1, 1974. 1
wIHUN'Ii;WAS ADVISED :THat THE• TaMPa, OFFICE WAS NOT AWARD AS TU

THE. CrRQ.Uf'ilTrACC.SS- uNDeR' WHICH CiEW DSC Chy COBLD UbTA1N THE. REGLIS

OF THe iNIeRVI ~ w . CONDUCTED OF W eHOHi,-* BY IAmFh .■ agent. wErUNI ■ 

subsequently,.advised that hoplans7 to.-/contact castailo and have 

■ CaSTIWI-.d ' - L 1 : ' 

■ end' page two . • t । -
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Page three IP ^5?^)l ' ' t

AdVJ.Se, CKuwDoOte THAT HE dUeS NOT dEsIRe TO Be ■INTErtVEW/ED ■ . ■ .

BY-CREwDsUJNi^W^A»WCH' "AwCREWD»W^ ^AiYALYQF. J'HE.;.

INf.URMAYiUN ;THAT■. He'PRE'V.'ipU-SLY YyRWjSBHEDU; Tu '..iHE Yb Ye;. /•■ JNe-'' . .

■ /fADDIYONNwEHU.NiY -Aftyi.ED-;THA/RE/WILL. ADVISSjE; CaSTYLUY. HE-YS; v

;7 FUuNFUL'.uFYH|.?>LiF^ ?iF/:iivBECUME.Ep^ /KNUWLLGOL'YiiAY .ALF/e ; -Y PY

\FURNJ.HED;PI;NFQRMATiON; ■CUNPYRONY ' iHE .FACT' IRAi;VERY HNFLuENiLAL,

■• ■ ■■ D..uEiN;L.BMEN YLOTIbu^ TUrKILL .• D_Y»; ■KiNG :.>'. : ">■. .'■/” ■• - '>'■.' e.

' bureau requested iu ACVIYE; TaMPA CUNCEW'-NG;-CHEw.DiU'N ubTA!NiLwG'

. rebjC UF TAmPa inieaVl-w Uf WeHUHYY

LN.D';;E;,",ee

aJP/FB-lWE V ;.L : 

RL.. VHULD YUrUNE

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



■ . 12/um
1 y-u Mr. Adams
1. ^- Nr. Callahan 
I - Sr. Gallagher
'I''- Mr. O*C—msH 
I,- Mr. Deaiso® 
I'* Mr. Law® 
I'- Mr. Coshra®

' 1 * Me. Moore ;

* • ■ This is the caste inv-Wsg the murder of Matin ,. 
- Luther King,.- Jr. in®. Memphis, .Tennessees in April, 19&8, -

Attached is a copy of a UM rolease dated 12/11/75, 
I® Which. HaroB Mstog, as author who-has write® several books 
critical of the Warron ComlsMon, the W, Secret - Service, 
and various police agencies ■ allied that law enforcement ' - ■ 
knifes "from Tennessee to the Department- of Justice" hid 
evidence’ and "contrived the story' that .Ray was a, "lone • •
massiat;ld■assa^slnl^ Wisbwmadi the fcUcwfcg megatons 
pertaining to- the m: " . . . .
ALLEGATION Thee wee’marks on King's clAhng which could . 

not be watched to any possible effect of the '
bant. • 7 •
FACT: Autopsy reports in descrlMw-.thi damage to- the ' ' . ' 
— right side of the face of Dr. ‘King where the -single- ■ • 
built struck indicated S« thee was a large gaping •wouM^ -

In the'autopsy w«t? 'Dr. 3. $. Francisco describes-, 
the entrance wound by- stating thee was %*> ixtinsVe excavating 
Usba f icUng the right side of the .^ r - with at f^cme 
of-the right side of the mandibi'55 (lower Saw).- ' • '

■ The FOR Laboratory report dated 4/29/68 eota ent- 
the follwteg i'fsmatte in relaton to the examination of 
the -clothing of Dr. King. ’

"There is a large hole in the right, ft®* porjtai 
of tM’ccUir of the -shirt-. The necktie has been forcibly, 
torn, apart in the' right front nick portions also*. The objict
44-3886I ; ’ • . - ■ ’ '

■ JCL-bap (9) • • . : ' -CON^W^® - OVER . ' • . ' ' .

■ E»aXosuue . ' ' ’. '
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